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Rådet för folkhölsa och brottsförebyggande arbete

Plats och tid: Onsdagen den 27 augusti, 13.00 16.30

Ej närvarande:

utses affjustera:

Förtroendevalda:
Ann Berg (FP), ordf. BN
Mats Persson (C), ordf. LOK
NMR
Eva Bovin (MP),
Gunnar Canslätt
SOF
Olle Borgström (5)
Gerd Olsson (S)
Jonas Holm (M), komm.råd

Jonas Holm (M)
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Anna Backlin, foikhälsostrateg
Ingela Rauhala, f-chef LOK
Åsa Terent, kommunekolog, KLF
Jenny Alvolin, barn- och
ungdomsombud, LOK
Barbro Karelius, dietist, OMS
Fredrik Martens, Polismyndigheten
Gävleborg
Elisabeth Bäckström,
grundskolechef
Pia Andersson, f-chef OMS

repr. NSFG

VD Hudiksvallsbostäder

Justeringens plats
och tid: Tisdagen den 16 september, kl. 10.00, Kommunledningskontoret

2014-09.16

Närvarande:

ordf. OMS
(KD), ordf.

Caroline Schmidt (C), ordf. KS,
Håkan Rönström (M), ordf. TN
Jörgen Bengtson (C), ordf. Hudiksvallsbostäder
Jan Kroppegård, f-chef tekniska
Daniel Pettersson (V), opp.rad
Mikael Löthstam (S), opp.rad
Hans Gyllow, planeringschef, KLF
Ulrika \Venn, f-chefSOF
Nils-Erik Blomdahl,
Jan-Erik Jonsson (C), ordf.
Göran Thapper (S)
Maria Lövgren, drog- och brottsförebyggare
Guninger Soleymanpur, chef elevhälsan
Martin Norkvist, Polismyndigheten Gävleborg
Lennart Juhlin, räddningschef

Underskriffer:

Sekreterare:

Ordförande:

Justerande:

Paragrafer: 46-51

Utdragsbestyrkande:



Protokoll
Hudiksvalls 2014-0916
kommun

Bevislanslag
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag.

Anslagstid. från och med till och med
2014-0:9—16 2014- iQ—.C4-

Förvaringspiats för protokollet
Kommunledningsförvaltningen

Underskrift

Anna Backlin

Utdragsbestyrkande:



Protokoll 3 (9)
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§46 Föregående protokoll, anmälan av övriga frågor

Ärendebeskrivning
Inga synpunkter pa föregaende protokoll. Protokollet läggs därmed till handlingarna.

Rådet väljer Jonas Holm (lvi) som ordförande till dagens sammanträde.

Justerandes Utdra~bestyrkande:
sign: (NI)

DeIges:~
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§47 Resultat av LUPP 2013 (Lokal uppföljning av
ungdomspolitiken)

Ärendebeskrivning

Anna Backlin, Follchälsostrateg och Jenny Alvolin, Barn- och ungdomsombud
presenterade de utmaningar vi ser i LUPP-resultaten från 2013.
LUPP är Ungdomsstyrelsens enkätverktyg som mäter ungas levnadsvillkor.
Det är en övergripande enkät med ca 80 frågor och är ett komplement till andra mer
detaljerade enkäter. Analysföretaget är Sweco.
Ak 8 samt åk 2 i gymnasiet har svarat på enkäten. Samtliga skolor i Hudiksvalls
kommun inkiusive friskolorna har deltagit. Svarsfrekvens var bra, 73 0~ på högstadiet
och 76 00 på gymnasiet. 2006 och 2010 har tidigare LUPP-enkäter genomförts

LUPP är en viktig kunskapskälla som beskriver ungas levnadsvillkor lokalt men är
framför allt ett redskap när vi lägger politiska förslag och planerar nämndernas
verksamheter.
Sweco har sammanfattat rapporten i fem analysomraden — Inflytande, Utbildning,
Regional kompetensförsörjning, Fritid med kultur, Tryggt och säkert.
1 rapporten finns förutom statistik fran 2013, jämförelser med 2010 och förslag fran
Sweco till kommunen på konkreta atgärdet
Flera omraden som mäts i LUPP återfinns som rättigheter för barn i
Barnkonventionen och är en fingervisning hur väl barnets rättighctcr tillgodoses i
Hudiksvall t.ex. rätten till inflytande och att inte bli diskrinilrerad.

Generellt sett så har ungdomar i Hudiksvall en positiv syn på framtiden.
Ett tydligt behov att identifiera är att hitta sätt att öka ungas inkludering och
möjligheter att påverka det egna livet och lokalsamhället.
Ungdomsstyrelsen definition av vad man menar med inflytande och delaktighet lyder:
“Unga ska inkluderas i beslutsfattande processer på jämlika villkor med vuxna”. Det
betyder att deras åsikt och perspektiv ska finnas med som en aspekt t.ex. i politiskt
beslutsfattande. 1 barnkonventionen (1989) formuleras detta i artikel 12 om åsiktsfrihet
och rätten att bli hörd. På så sätt hjälper man unga att utveckla sina
“medborgarkunskaper”. När det finns möjlighet till inflytande paverkas ungas attityder
till sin hemort positivt vilket är oerhört betydelsefullt för en kommuns överlevnad.
Sweco efterlyser nya kanaler mellan unga och vuxna i rapporten.

På FoU i Söderhamn forskar man bland annat på unga som växer upp i småstäder och
hur de förhåller sig till sin hemort. Forskning visar att ungdomar som flyttar fran sin
hemort sällan återvänder. Cirka 30 0~ flyttar tillbaka till regionen men da är det främst
till Gävle. Därför är det viktigt att arbeta aktivt för att få dem som väljer att stanna att
delta aktivt i den lokala samhällsutvecklingen. Det demokratiska systemet bygger pa att
vi har aktiva medborgare som engagerar sig i det offentliga livet.

Justercindes UId5p~sbesIyrkande:
sign:

DeIg~s:

oH
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kommun

1 Hudiksvalls kommun kom följande fram i LUPP:
• En tredjedel vill vara med och påverka i lokala frågor men få tror dock på

möjligheten.
• Fler vill paverka lokalt än nationellt och globalt.
• Intresset för samhällsfragor är större än för politik.

Det andra stora behovsområdet vi ser är jämställdhetsfragorna. Genomgående i
rapportern ser vi ganska markanta skillnader mellan könen. Tidigare rapporter gjorda
av Sweco visar också att länet har en jämställdhetsproblematik i arbetslivet och vad
gäller fördelning av hemarbetet. Det syns också på ohälsotalen. Skillnader i
jämställdhet kan ligga på strukturell nivå, men de grundas ocksa i beteendemönster
som grundläggs tidigt i livet. Därför är det viktigt att jobba medvetet med jämställdhet
bland barn och unga.

Upplevd diskriminering och utsatthet för orättvis behandling är relativt vanligt även
om orsakerna är oklara.

Till följd av bland annat enkätundersökningens resultat har kommunfullmäktige i
Hudiksvalls kommun antagit följande mal för hela kommunens politik och verksamhet
från 2015.

• Kommunen ska aktivt arbeta för att barns och ungas inflytande ska öka och
genomsyra hela kommunens politik och verksamhet.

• Kommunen ska aktivt arbeta för att icke-diskrimirerings-principen ska
genomsyra hela kommunens politik och verksamhet

Ordföranden tackade för informationen.

Justerondes Utdro9s~esIyrkonde:
sign:

DelgeL:’
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§48 Hur går vi vidare med resultatet av LUPP och
andra foikhälsoenkäter?

Ärendebeskrivning

Linus Wellander, Barn- och ungdomsstrateg i Sandviken gav oss verktyg till praktiskt
handling utifran LUPP-resultaten.
För att nå och attrahera unga krävs engagemang, aktiv handling och att det är kul och
intressant. Unga ska uppmuntras till att själva ta initiativ till att bli mer delaktiga i
samhäller. Unga ska själva vilja engagera sig och de ska behandlas som hjältar när de
gör det (Kul — Aktiv — Hjälte).
Råd till vuxna: Elda underifrån och ge andra credit. Träna på att lyssna och koppla
bort fördomar. Träna —* Lyssna —. Bejaka. Viktigt att bejaka, kan göras pa olika sätt.

Ungdomar vill prata med politiker inte se debatter. 1 ett hierarkiskt system har
ungdomar svårt att förstå hur de kan paverka.
Ge ungdomar förutsättningar att kunna paverka och gilla sin kommun — sprid
kunskap, resurser (snabba cash), skapa rum.
Det är ingen skillnad mellan ungdomsfrågor och vuxenfrågor men det är olika
perspektiv.
Barnkonventjonen måste alla kunna och ha med i sitt arbete.

Viktiga principer att ta i beaktan:
- Det måste vara pa riktigt.
- Förankra.
- Inkludera.
- Söka upp.
- Aterkoppla.

Att vara övertygad om att det är viktigt att ha dialog med unga det gör att Hudiksvall
blir bättre.

En kort diskussion följde kring LUPP-resultaten och budskapet från Linus Wellander.
Ingela Rauhala förde fram synpunkter kring de beredningsgrupper som kommer att
finns mellan förvakningarna, vilka kommer att bli viktiga forum när det gäller
inflytande frågor. Man var överens att arbetet kring dessa fragor kommer att fortsätta i
rådet.
Flera åtgärder och aktiviteter utifrån LUPP-resultatet är på gång under hösten
tillsammans med bland annat Region Gävleborg.

Ordföranden tackade för informationen.

Justerondes U1x4(ogsbestyrkcjnde:
sign:

DeIg~s~
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§49 Rapport från Polisen

Ärendebeskrivning

Fredrik Martens från Polismyndigheten Norra Gävleborg rapporterade. Stor
underbemanning just nu mycket beroende av valåret. Skolornas säkerhet kring valet
har de klarat bra hittills.
Under sommaren har en hel del inbrott skett i Hudiksvall. Valdsbrotten har varit få.

Trygghetsvandringar finns i Nordanstig och Hudiksvalls kommun och även så kallade
spindeigrupper vilket innebär att skolan har en kontinuerlig samverkan med Polisen,
Socialtjänsten och Fritidsförvaltningen. För att trygghetsvandringarna ska fylla sitt
syfte krävs snabbare beslut för nödvändiga åtgärder.

Ordföranden tackade för informationen.

Justerandes Utdrcftsbestyrkonde:
sign:

Delge4:
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§50 Nätverk för strategiskt foikhälsoorbete Gävleborg
(NSFG)

Ärendebeskrivning

Caroline Schmidt kunde inte närvara. Protokollet fran senaste mötet i maj för
nätverket drogs.

sign;
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§51 Övriga frågor

Ärendebeskrivning

Nästa sammanträdesdatum för rådet är onsdagen den 10 december, 13.15 — 17.00.

Arbetsutskottet sammanträder onsdagen den 5 november, 13.15 — 15.30

Justerondes Utc~pgsbeslyrkande:
sign:

DeIg~:




